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Ekofinrådets möte den 5 juni 2007 i Luxemburg 
- enligt den preliminära dagordning som framkom vid Coreper den 23 maj 
 

1. Antagande av den preliminära dagordningen 
 
 
2. Godkännande av A-punktslistan 
 
 
3. Genomförandet av stabilitets- och tillväxtpakten 
 - upphävande av alltför stort underskott (DE, EL, MT) 
 
Kommissionen rekommenderar Ekofinrådet att besluta om att upphäva 
rådets tidigare beslut om att det föreligger ett alltför stort underskott i 
Tyskland, Grekland och Malta. 
 
Regeringen ställer ställa sig bakom kommissionens rekommendationer 
avseende Tyskland och Malta, i vilka det konstateras att situationen med 
alltför stora underskott har rättats till och att underskottsförfarandet 
därmed kan avbrytas. 
 
Kommissionen föreslår detsamma för Grekland. Mot bakgrund av 
Greklands tidigare problem med den finansiella statistiken och en 
fortsatt hög skuldkvot kan man dock fråga sig om det är lämpligt att 
avbryta underskottsförfarandet redan nu. Det kan således finnas 
anledning att avvakta med ett sådant beslut till dess att den nuvarande 
situationen visar sig hållbar.  
 
 
4.  Kommissionens och ECB:s konvergensrapporter 
 - presentationer rörande CY och MT  
 
Ekofinrådet skall, utan att fatta formellt beslut, ta ställning till  
kommissionens förslag att Cypern och Malta skall införa euron den 1 
januari 2008. Kommissionen och Europeiska centralbanken finner i sina 
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konvergensrapporter att båda länderna uppfyller kraven för att införa 
euron, de s.k. konvergenskriterierna. Kommissionen föreslår, i enlighet 
med den gängse proceduren, att Ekofinrådet rekommenderar  
Europeiska rådet att vid dess möte i juni fatta ett politiskt beslut om 
Cyperns och Maltas införande av euron. Därefter tar Ekofinrådet sitt 
formella beslut, sannolikt vid dess möte i juli.  
 
Regeringen har inget att invända mot kommissionens förslag.  
 
 
5. Offentliga finansers kvalitet 
 - rådets slutsatser  

 
Ekofinrådet skall anta slutsatser som slår fast värdet av att förbättra 
effektiviteten i de offentliga finanserna och om det fortsatta arbetet med 
denna fråga.  Utkastet till slutsatser bygger på ett arbete som initierades 
vid det informella Ekofinmötet i Berlin tidigare under våren och som 
resulterat i rapporten ”Report on Quality of Public Finances – Work 
Accomplished and Way Forward”. 
 
Frågan om effektivitet och kvalitet i de offentliga finanserna har 
prioriterats av det tyska ordförandeskapet i Ekofinrådet och det 
inkommande portugisiska ordförandeskapet har deklarerat att man avser 
återkomma till frågan. 
 
Effektivitet och kvalitet i de offentliga utgifterna är en viktig fråga i 
synnerhet mot bakgrund av de demografiska förändringar som vi och 
andra medlemsländer står inför samt som en följd av den hårdnande 
konkurrens som globaliseringen medför. Den åldrande befolkningen 
kommer sätta press på de offentliga finanserna, och ett sätt att hantera 
detta är att använda de gemensamma resurserna på ett klokare sätt.    
 
Ordförandeskapets utkast till slutsatser är ganska allmänt hållet. Det 
handlar om förbättrad datatillgång, förbättrade mätmetoder, 
institutionella aspekter samt skattesystemens utformning. Än så länge 
diskuteras inte konkreta reformer i skatte- och budgetpolitiken. I det 
inledande arbetet sker dock ett erfarenhetsutbyte länderna emellan.  
 
Regeringen ställer sig positivt till att effektiviteten och kvaliteten i de 
offentliga finanserna uppmärksammas. Det finns anledning att betona att 
effektivitetsaspekter bör beaktas i exempelvis den kommande översynen 
av EU-budgeten.  
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6. Skatteärenden 
 
6.1   Bekämpning av skattefusk 
        - rådets slutsatser 
 

Ekofinrådet skall diskutera hur skattebedrägerier kan bekämpas, särskilt 
bedrägerier som rör mervärdesskatt. Frågan om bekämpning av 
bedrägerier på momsområdet har tidigare behandlats av Ekofinrådet den 
7 juni och den 28 november 2006. Avsikten vid mötet nu på tisdag är att 
slutsatser skall antas om på vilket sätt det fortsatta arbetet skall bedrivas.  
 
Utkastet till slutsatser innebär att kommissionen skall utreda åtgärder 
som syftar till att förbättra det nuvarande momssystemets funktion och 
lägga fram förslag i dessa delar före årets slut. Förslagen skall sedan 
kunna föreläggas rådet under 2008. Slutsatserna innebär att 
kommissionen också skall utreda två mer långtgående ändringar av 
momssystemet; beskattning av gemenskapsinterna varuleveranser och en 
frivillig användning av en allmän metod för omvänd skattskyldighet. 
Kommissionen skall redovisa resultatet av dessa utredningar före årets 
slut.  
 
Regeringen ställer sig bakom utkastet till slutsatser. 
 
 

 

6.2   Momspaketet 
        - rådets slutsatser   

 
Rådet skall anta slutsatser om det s.k. momspaketet i syfte att kunna 
påskynda en politisk överenskommelse. 
 

I momspaketet ingår följande förslag till direktiv:  
 
(1) Beskattningslandsdirektivet: Ändrade regler avseende i vilken med-
lemsstat tjänster skall beskattas. Tjänster kommer i större omfattning att 
beskattas i det land där de konsumeras, dvs. i köparens land. Detta 
direktiv är tänkt att träda i kraft före One Stop Shop-direktivet. 
Förslaget inkluderar därför den s.k. Mini-One Stop Shop som är ett 
förenklat förfarande i form av en övergångsordning. Den omfattar tre 
sorters tjänster när dessa säljs till privatpersoner i EU-länder; 
telekomtjänster, radio- och TV-tjänster samt elektroniska tjänster.                
 
(2) One Stop Shop-direktivet: En enda kontaktpunkt för att förenkla för 
företagen vid fullgörande av registrerings- och deklarationsskyldigheter 
vid gränsöverskridande handel inom EU.  
 
(3) Det s.k. nya åttonde direktivet: En effektivare ordning för 
återbetalning av moms till utländska företagare.  
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Momspaketet innebär att man i större utsträckning kommer att beskatta 
tjänster i det land där de konsumeras samtidigt som det blir enklare för 
företagen att fullgöra sina administrativa skyldigheter avseende moms i 
konsumtionslandet. Vid Ekofin den 28 november 2006 gav regeringen 
sitt stöd till slutsatsen att som ett prioriterat ärende föra arbetet med 
momspaketet framåt i syfte att nå en helhetslösning senast i juni 2007 
och då också beakta aspekter som rör kampen mot momsbedrägerier. 
 
Regeringen har tidigare överlämnat faktapromemorior rörande 
kommissionens förslag avseende platsen för beskattning vid 
tillhandahållande av tjänster till beskattningsbara personer 
(2003/04:FPM65), till icke beskattningsbara personer (2005/06:FPM3) 
samt kommissionens förslag om One Stop Shop och ett nytt åttonde 
direktiv (2004/05:FPM55). 
 
 
6.3   Gemensam konsoliderad bolagsskattebas (CCCTB) 
        - riktlinjedebatt 

 
Ekofinrådet skall ha en riktlinjedebatt baserat på ett meddelande från 
kommissionen om en gemensam konsoliderad bolagsskattebas (förkortat 
till CCCTB efter initialerna på engelska).    
 
Kommissionens meddelande, som nyligen presenterades,  är en 
lägesbeskrivning av projektets utveckling. I meddelandet vill 
kommissionen särskilt uppmärksamma följande frågeställningar;  
 

• konsolideringskomponenten (dvs. hur resultaten för de olika EU-
företagen i en koncern skall läggas ihop) samt 
fördelningsmekanismen (dvs. hur den konsoliderade skattebasen 
skall fördelas schablonmässigt mellan EU-företagen i en koncern) 
och dess inverkan på medlemsstaternas skatteintäkter, 

• om CCCTB-systemet skall vara frivilligt,  
• behandlingen av den finansiella sektorn, och 
• det administrativa och legala ramverket.  

 
Inga beslut skall fattas vid rådsmötet.  
 
Regeringen ser betydande ekonomiska och politiska svårigheter med en 
gemensam skattebas eftersom bolagsskatten är ett viktigt nationellt 
instrument för att främja god ekonomisk utveckling och en varaktigt hög 
sysselsättning. Ett system som innehåller en kombination av en 
gemensam skattebas och olika nationella skattebaser (som framgår av 
meddelandet) riskerar dessutom att bli både komplext och svårtillämpat. 
Från svensk sida deltar vi dock i kommissionens projekt för att 
undersöka möjligheten att skapa en gemensam skattebas. Eftersom det 
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inte finns något beslutsunderlag i form av ett färdigt förslag med 
konsekvensanalys avser regeringen inte uttala något stöd för själva idén 
med en sådan skattebas. 
 
 
6.4   Uppförandekoden för företagsbeskattning 
        - rådets slutsatser  
 
Uppförandekodgruppen skall avlämna en rapport till Ekofin om sitt 
arbete med frysning och avveckling av skadliga skatteåtgärder under det 
senaste halvåret. Ordförandeskapet har i ett utkast till slutsatser 
välkomnat gruppens rapport samt bl.a. godtagit ett förslag till 
arbetsprogram som gruppen presenterat i rapporten. 
 

Regeringen ställer sig bakom förslaget till arbetsprogram. 
 
 
6.5   EU Joint Transfer Pricing Forum; riktlinjer för 
        förhandsöverenskommelser om prissättning inom EU 
        - rådets slutsatser 

 
Ekofinrådet skall anta slutsatser rörande riktlinjer för 
förhandsöverenskommelser om prissättning. Ärendet rör 
kommissionens meddelande om det arbete som utförts av ”det 
gemensamma forumet för internprissättning i EU” på områdena 
förfaranden för att undvika tvister och tvistlösning samt riktlinjer för 
förhandsöverenskommelser om prissättning inom EU.  
 
Prissättningen av varor, tjänster etc. påverkar företagens vinster. Inom en 
koncern kan det finnas incitament att genom felaktig prissättning flytta 
vinster från ett företag i ett land till ett företag i ett annat land. 
Härigenom flyttas skatteunderlag från det förstnämnda landet till det 
sistnämnda. Internprissättning handlar om prissättning av transaktioner 
mellan företag inom samma koncern. Tanken är att prissättningen av 
sådana transaktioner skall vara densamma som prissättningen av 
transaktioner mellan oberoende företag. Även inom en koncern skall 
med andra ord marknadspriser användas.  Detta för att varje företag i 
koncernen skall beskattas för det resultat som det skulle ha beskattats för 
om det bara hade handlat med oberoende företag. 
 
I ett preliminärt utkast till slutsatser föreslås bl.a. att Ekofinrådet; 
 

• välkomnar meddelandet, 
• erkänner betydelsen av forumets arbete samt noterar 

medlemsstaternas åtagande att följa riktlinjerna och så långt 
möjligt genomföra dem i dess administrativa praxis, samt  

• välkomnar kommissionens beslut att förnya forumets mandat 
med två år.  
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Regeringen ställer sig bakom dessa slutsatser. 
 
 
7. (ev.) Övriga ärenden 
 
Inga övriga ärenden har annonserats. 
 
 

_____________________________ 


